
Z á p i s 
ze 17. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 13. 12. 2021 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 
 
 
Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Miloš Uherka, p. Libor Maixner, 

p. Marcela Strašilová, Ing. Marek Papoušek, Ing. František Žák – zastupitelé obce. 
  
 
Občané dle prezenční listiny. 
 
 
Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:10 hodin starostou obce panem 
Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle 
§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se 
zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 3. 12. 2021 do 13. 12. 2021 včetně. 
Současně byla tato informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a vyhlášena místním 
rozhlasem.  
Pro konání veřejného zasedání bylo zabezpečeno dodržení protiepidemických opatření. 
 
Zápis z 16. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 
Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm 
členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 
 
Zapisovatelka: p. Věra Domluvilová 
Ověřovatelé zápisu: Ing. Miloš Uherka, Ing. František Žák. 
 
Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách v tomto znění: 
  
Navržený program: 
2021.17.1 Schválení programu 
2021.17.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce  
2021.17.3 Rozpočtová opatření 
2021.17.4 Schválení Směrnice o nakládání s osobními údaji 
2021.17.5 OZV 1/2021- stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
2021.17.6 OZV 2/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
2021.17.7 ZŠ a MŠ Rájec - rozpočet na rok 2022 
2021.17.8 ZŠ a MŠ Rájec - střednědobý výhled rozpočtu na období let 2023 - 2024 
2021.17.9 Obec Rájec - rozpočet na rok 2022 
2021.17.10 Obec Rájec - střednědobý výhled rozpočtu na období let 2023 - 2025 

2021.17.11 Dodatek č. 4 k dohodě vlastníků provozně souvisejících vodovodů VHZ 
2021.17.12 Dodatek č. 3 ke Smlouvě o provozování vodovodu - ŠPVS, a.s.  
2021.17.13 Cena vody pro rok 2022 
2021.17.14 Schválení uzavření smlouvy pro umístění výdejního místa pro Z-BOX 
2021.17.15 Finanční dar pro Charitu Zábřeh 
2021.17.16 Různé 
 
Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu programu.  
Žádný návrh na úpravu programu nebyl podán. 
 
ad 2021.17.1 Schválení programu 
Hlasování o navrženém programu:  Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2021.17.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 
Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce: 
1. Podílet se na připravovaných akcích – na 1. adventní neděli se uskutečnil koncert pěveckého 
sboru Carmen, avšak zřejmě z důvodu platných protiepidemických opatření byla účast velmi malá. 
Ve spolupráci s SK Rájec, spolek byla připravena Mikulášská nadílka, která se konala na 
prostranství u hasičské zbrojnice v Rájci. Akce se vydařila a obdarováno bylo téměř 90 dětí. 
Starosta vyjádřil poděkování organizátorům a účinkujícím. Další plánované akce se budou konat 
v závislosti na epidemické situaci. Úkol trvá. 
Paní Marcela Strašilová uvedla, že zpívání u vánočního stromu je letos naplánováno na pondělí 
20. prosince z důvodu pracovní vytíženosti členů kapely Pracka. Není však jisté, zda vystoupení 
kapely nezkomplikuje Covid. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
2. Pokračovat v jednání o možnostech osazení bezpečnostních prvků na silnici k Zábřehu – 
starosta uvedl, že v této věci stále není žádná nová informace. Úkol trvá. 

        Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
ad 2021.17.3 Rozpočtová opatření 
Rozpočtové opatření č. 10/2021 bylo schváleno dne 29. 11. 2021. Rozpočet příjmů byl navýšen 
o 235.200,- Kč, z toho 214.800,- Kč tvoří daňové příjmy a poplatky. U nedaňových příjmů došlo 
k navýšení u příjmů z pronájmu KD v částce 20.000,- Kč. Proveden byl i převod mezi paragrafy. 
Rozpočet výdajů byl zvýšen o 45.200,- Kč, a to zejména v paragrafu „Základní škola“ ve výši 
20.000,- Kč na stavební úpravy v kotelně. Zvýšené výdaje jsou i v paragrafech „Bytové 
hospodářství“ v částce 12.000,- Kč a „Komunální odpad“ v částce 10.000,-Kč. Dále byl proveden 
převod mezi položkami v rámci paragrafů. 
V části financování byl přebytek ve výši 190.000,- Kč zaúčtován na položku 8115. 
Rozpočtové opatření č. 11/2021 bylo schváleno dne 9. 12. 2021. Rozpočet příjmů byl navýšen 
o 243.000,- Kč u daňového příjmu.  
Rozpočet výdajů byl zvýšen rovněž o 243.000,- Kč, a to v paragrafu „Odvádění a čištění 
odpadních vod“. Jedná se o dar obce Rájec na spolufinancování projektové dokumentace 
kanalizačních přípojek. Dar byl schválen zastupitelstvem obce v září letošního roku. 
V části financování se rozpočet nezměnil. 
Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva obce schválena starostou a místostarostou. 
Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
ad 2021.17.4 Schválení Směrnice o nakládání s osobními údaji 
Starosta informoval o zpracované Směrnici pro nakládání s osobními údaji pro obec. Směrnice je 
závazná pro všechny zaměstnance a po schválení zastupitelstvem obce také pro členy 
zastupitelstva obce, výborů a komisí. Zastupitelé byli s obsahem směrnice seznámeni. Dotazy a 
připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení Směrnice pro nakládání s osobními údaji pro obec: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.5 OZV 1/2021- stanovení obecního systému odpadového hospodářství 
V souvislosti se změnou zákona o odpadech byla připravena nová obecně závazná vyhláška, která 
stanovuje obecní systém odpadového hospodářství na území obce Rájec od 1. 1. 2022. Vyhláška 
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upravuje třídění jednotlivých složek odpadu a ukládání do sběrných nádob a pytlů, svoz 
nebezpečného, objemného a komunálního odpadu. Součástí vyhlášky je také část věnovaná 
komunitnímu kompostování a dále nakládání se stavebním odpadem. Zastupitelé byli se zněním 
vyhlášky seznámeni. Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení Obecně závazné vyhlášky č. 1/2021 o stanovení obecního systému 
odpadového hospodářství s účinností od 1. 1. 2022:      
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.6 OZV 2/2021 o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
Souběžně byla připravena obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství v Rájci s účinností od 1. 1. 2022. Poplatníkem je fyzická osoba 
přihlášená v obci a dále vlastník nemovité věci (dům, byt, rekreační objekt), v níž není přihlášena 
žádná fyzická osoba a která je umístěna na území obce. Sazba poplatku činí 420,- Kč na osobu a 
rok. Vyhláška mimo jiné zahrnuje ohlašovací povinnost, osvobození a také splatnost poplatku, 
která je do 30. 6. příslušného kalendářního roku.  
Ing. Miloš Uherka uvedl, že zdražení poplatku o 70,- Kč bude pro občany nepříjemné, převážnou 
část navýšení totiž tvoří přechod na třítýdenní interval svozů, se kterým nesouhlasil. 
Starosta potvrdil, že počet svozů bude asi o 5 více, což činí zvýšení poplatku o 50,- Kč. Dalších 
20,- Kč by mělo pokrýt zdražení za likvidaci a ukládání odpadu. Zároveň starosta podotkl, že 
nařízením Ministerstva životního prostředí se bude ukládací poplatek postupně zvyšovat a 
současně bude snižována hranice vyprodukovaného odpadu na osobu a rok. Nyní je tato hranice 
ve výši 200 kg na osobu a rok, a její překročení bude znamenat vyšší poplatky za uložení odpadu 
na skládky. 
Hlasování o schválení Obecně závazné vyhlášky č. 2/2021 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství s účinností od 1. 1. 2022:     
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
  
 
 
ad 2021.17.7 ZŠ a MŠ Rájec - rozpočet na rok 2022 
Návrh rozpočtu ZŠ a MŠ Rájec na rok 2022 je zveřejněn na fyzické a elektronické úřední desce 
Obecního úřadu Rájec od 26. 11. 2021 dosud. Ing. Miloš Uherka, předseda finančního výboru, 
přednesl zprávu finančního výboru, který návrh rozpočtu školy na rok 2022 projednal. Návrh je 
sestaven na základě čerpání rozpočtu minulých období a je reálný. Náklady činí 5.668.000,- Kč, 
výnosy 5.668.000,- Kč (z toho dotace zřizovatele, tj. obce Rájec činí 850.000,- Kč). Připomínky 
nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení rozpočtu ZŠ a MŠ Rájec na rok 2022, náklady ve výši 5.668.000,- Kč, 
výnosy ve výši 5.668.000,- Kč:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.8 ZŠ a MŠ Rájec - střednědobý výhled rozpočtu na období let 2023 - 2024 
Návrh střednědobého výhledu rozpočtu ZŠ a MŠ Rájec na léta 2023 až 2024 je rovněž zveřejněn 
na fyzické a elektronické úřední desce Obecního úřadu Rájec od 26. 11. 2021 dosud. Ing. Miloš 
Uherka uvedl, že finanční výbor předložený návrh posoudil a vyjádřil souhlas. Připomínky nebyly 
vzneseny. 
Hlasování o schválení střednědobého výhledu rozpočtu ZŠ a MŠ Rájec na léta 2023 až 2024:
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2021.17.9 Obec Rájec - rozpočet na rok 2022 
Návrh rozpočtu obce Rájec na rok 2022 je zveřejněn na fyzické úřední desce a internetové úřední 
desce od 26. 11. 2021 dosud. Ing. Miloš Uherka citoval zprávu finančního výboru. Rozpočet je 
navržen jako schodkový, přičemž příjmy jsou ve výši 7.678.000,- Kč a výdaje ve výši 
16.069.000,- Kč. Běžné provozní výdaje činí 7.856.000,- Kč, kapitálové (investiční) jsou v částce 
8.213.000,- Kč. Rozdíl k financování výdajů je pokryt úsporami z minulých let. Jedná se o 
připravované projekty – nákup pozemků, nákup vozidla JSDH, rekonstrukce veřejného osvětlení, 
rekonstrukce kulturního domu pro zázemí obecního úřadu, rekonstrukce kotelny, projekt 
kanalizace, projekt rekonstrukce sběrných míst a pořízení kontejnerů, a jiné. U připravovaných 
investičních výdajů je třeba využít možnosti dotačních prostředků. Finanční výbor neměl k návrhu 
rozpočtu připomínky.  
Závaznými ukazateli rozpočtu jsou paragrafy rozpočtové skladby. Podrobné rozčlenění rozpočtu 
na položky bude provedeno rozpisem rozpočtu. Připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení rozpočtu obce Rájec na rok 2022, v příjmech 7.678.000,- Kč, ve 
výdajích 16.069.000,- Kč, financování 8.391.000,- Kč. Závaznými ukazateli rozpočtu jsou 
paragrafy rozpočtové skladby:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0  
      
  
 
ad 2021.17.10 Obec Rájec - střednědobý výhled rozpočtu na období let 2023 - 2025 
Návrh střednědobého výhledu rozpočtu obce Rájec na období let 2023 až 2025 je rovněž 
zveřejněn na fyzické úřední desce a internetové úřední desce od 26. 11. 2021 dosud. Ing. Miloš 
Uherka uvedl, že finanční výbor návrh střednědobého výhledu rozpočtu obce také projednal a 
vyjádřil souhlas. Připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení střednědobého výhledu rozpočtu obce Rájec na období 2023 až 2025: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0    
 
 
 
ad 2021.17.11 Dodatek č. 4 k dohodě vlastníků provozně souvisejících vodovodů VHZ 
Společnost Vodohospodářská zařízení Šumperk a.s. předložila obci Rájec Dodatek  
č. 4 k dohodě vlastníků provozně souvisejících vodovodů, kterým se stanovuje výše nájemného za 
vodovod a cena vodného pro rok 2022. Nájemné za využití vodovodu je vypočteno v závislosti na 
předpokládaném množství odebrané vody v roce 2022, zohledňuje inflaci a činí 32.900,- Kč bez 
DPH. Cena vody předané bude 22,42 Kč/m³ bez DPH. 
Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni. Připomínky nebyly vzneseny. 
Hlasování o schválení uzavření Dodatku č. 4 k dohodě vlastníků provozně souvisejících 
vodovodů se společností Vodohospodářská zařízení Šumperk a.s., a pověření starosty 
k podpisu dodatku:     Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.12 Dodatek č. 3 ke Smlouvě o provozování vodovodu - ŠPVS, a.s. 
Společnost ŠPVS a.s., Šumperk, jako provozovatel vodovodu v Rájci, předložila obci dodatek č. 
3 ke Smlouvě o provozování  vodovodu. Dodatkem se upravuje cena provozních činností na rok 
2022 v celkové výši 80.280,- Kč bez DPH, přičemž účtováno bude pololetně. Provozní náklady 
jsou vyšší o téměř polovinu proti letošnímu roku. Zejména se jedná o nárůst u prací spojených 
s výměnou, opravami a cejchováním vodoměrů. Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni. 
Ing. Miloš Uherka požádal starostu o podklady k rozhodnutí o případném vkladu obecního 
vodovodu do majetku VHZ Šumperk, a.s. 
Hlasování o schválení uzavření Dodatku č. 3 ke Smlouvě o provozování vodovodu v Rájci 
na rok 2022 se společností Šumperská provozní vodohospodářská společnost, a.s., 
a pověření starosty k podpisu dodatku:  Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2021.17.13 Cena vody pro rok 2022 
Starosta informoval o propočtu nákladů obce, které zahrnují cenu vody předané, provoz a tvorbu 
fondu obnovy vodovodu. Ačkoliv se spotřeba vody zvýšila připojením nových domácností, 
vypočtená cena vody je 69,10 Kč/m³, což stále není cenou sociálně únosnou. Proto i nadále bude 
část nákladů hradit obec ze svého rozpočtu. Cena vody pro odběratele u VHZ Šumperk, a.s. je 
kalkulována v částce 47,51 Kč/m³, proto starosta navrhl stanovit podobnou výši. Zastupitelé 
navrhli částku 48,- Kč/m³, jiný návrh nebyl podán. 
Hlasování o schválení ceny vody v obci Rájec na rok 2022 ve výši 48,- Kč/m³:  
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.14 Schválení uzavření smlouvy pro umístění výdejního místa pro Z-BOX 
Na minulém veřejném zasedání zastupitelstva obce bylo projednáno a schváleno uzavření smlouvy 
pro umístění výdejního místa společnosti Zásilkovna, tzv. Z-BOXu. Pro naplnění platnosti 
uzavření smlouvy bylo nutné záměr obce předem zveřejnit, ten je na fyzické i elektronické úřední 
desce Obecního úřadu Rájec zveřejněn od 25. 11. 2021 dosud. Z-BOX bude umístěn mezi 
staveními Šteiglových a Valouchových. Smlouva je na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 6 
měsíců a užívání části obecního pozemku bude bezplatné. Starosta uvedl, že smlouva se v žádném 
ustanovení nezměnila a požádal o nové schválení. 
Hlasování o schválení uzavření Smlouvy pro umístění Z-BOXu a spolupráci při jeho 
provozování se společností Zásilkovna s.r.o., a pověření starosty k podpisu smlouvy: 
       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.15 Finanční dar pro Charitu Zábřeh 
Charita Zábřeh, jako každoročně, podala na obec Rájec žádost o příspěvek. Letos žádá o příspěvek 
na spolufinancování obnovy vozového parku služeb, které působí v domácnostech klientů. Výše 
příspěvku je stanovena částkou 16.000,- Kč. Starosta uvedl, že v rozpočtu obce jsou finanční 
prostředky vyčleněny a navrhl poskytnutí příspěvku formou daru. Zastupitelé byli s návrhem 
darovací smlouvy seznámeni.  
Hlasování o schválení poskytnutí daru z rozpočtu obce Rájec ve výši 16.000,- Kč pro Charitu 
Zábřeh a pověření starosty k podpisu darovací smlouvy:      
       Pro: 7   Proti: 0  Zdržel se: 0 
 
 
 
ad 2021.17.16 Různé 
1. Pořízení nové strategie rozvoje obce Rájec 
Starosta informoval, že k pořizování nového strategického plánu rozvoje obce Rájec ve spolupráci 
s MAS Horní Pomoraví, o.p.s. zatím nejsou žádné nové informace. Plán bude zahrnovat záměry 
obnovy a rozvoje obce, školy i spolků v obci.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
2. Změna svozu tříděných odpadů 
V souvislosti se změnou intervalu svozu tříděného i komunálního odpadu byl společností EKO 
servis Zábřeh, s.r.o. vypracován harmonogram svozů na rok 2022. Harmonogram bude zveřejněn 
na webu obce Rájec, ve vývěskách a bude i součástí občasníku.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 
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3. Výsledek výběrového řízení na dodavatele rekonstrukce sběrných míst v Rájci 
Starosta informoval o provedeném výběrovém řízení na dodavatele rekonstrukce sběrných míst 
v obci Rájec. Vybrána byla firma POHL INVEST. Realizace je plánována na jaro roku 2022.  

 Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
4. Projekt nové ulice 
V současné době se dopracovává dělení pozemků na parcely. Ing. Najmanová pracuje na řešení 
odpadních vod a její návrh bude ještě posouzen odborným konzultantem. Souběžně je nutné 
projekčně ošetřit i svod povrchové vody z přilehlých pozemků. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
Diskuse 
Ing. Miloš Uherka poukázal na skutečnost, že stále nejsou odstraněny závady na stavbě 
betonového plotu u Valouchových. Žádá také, aby byl vlastník přilehlé nemovitosti vyzván 
k opravě poškozeného drátěného plotu. 
Starosta odpověděl, že odstranění závad na betonovém plotě projedná s dodavatelem stavby 
firmou POHL INVEST. Oprava drátěného plotu byla s vlastníkem přilehlé nemovitosti již řešena 
a ten přislíbil nápravu. 

Zastupitelstvo bere na vědomí    
 
 
 
Paní Marcela Strašilová informovala o návrhu na výměnu shrnovacích dveří v kulturním domě 
v Rájci. Návrh členové zastupitelstva obce posoudí. 
       Zastupitelstvo bere na vědomí 
 
 
 
Ing. Marek Papoušek se dotázal na vývoj ve věci plánovaného vybudování hřiště pro větší děti.  
Starosta uvedl, že umístění workoutových prvků by bylo nejvhodnější na travnatém hřišti, aby je 
mohli využívat také žáci školy, ale zatím nejsou vyřešeny vlastnické vztahy k pozemkům hřiště. 
Zastupitelé budou o možnostech vybudování workoutového hřiště dále jednat.  

Zastupitelstvo bere na vědomí   
 
 
 
Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 19:40 hodin ukončil. 
 
 
V Rájci dne 13. prosince 2021 
Zapsala: Věra Domluvilová 
 
 
 
 
 
..........................................................        ................................................... 

ověřovatelé zápisu        starosta obce 
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